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Onderwerp: Instroombeperking Hulp bij het huishouden  
 
 
Geachte mevrouw Kukenheim,  
 
Met grote bezorgdheid hebben wij kennis genomen van de instroombeperking voor nieuwe cliënten die Hulp 
bij het huishouden (Hbh) nodig hebben. Vanaf 1 oktober plaatst de gemeente vrijwel alle nieuwe cliënten die 
Hbh nodig hebben op een wachtlijst. Nieuwe cliënten moeten minstens tot januari 2021 wachten op zorg, 
ondanks dat is vastgesteld dat zij op dit moment een zorgvraag hebben waarvoor geen oplossing voor 
handen is. Alleen aan cliënten in schrijnende situaties zal de gemeente direct Hbh bieden.  
 
Deze maatregel is ingrijpend en alarmerend. Ook de snelheid waarmee de maatregel is ingevoerd, vinden 
we zorgwekkend. De gemeente heeft immers een compensatieplicht naar haar inwoners, die niet vervalt op 
het moment dat er budgettaire knelpunten zijn. Hoewel wij begrijpen dat de gemeente met een budgettair 
probleem kampt, vinden we dat alles in het werk gesteld moet worden om te zorgen dat mensen die nu zorg 
nodig hebben, niet maandenlang van hulp verstoken blijven.  
 
Wij zijn op de hoogte van het feit dat er een toegenomen vraag naar Hulp bij het huishouden is, sinds het 
Rijk het vaste abonnementstarief heeft ingevoerd. Het ligt in de rede dat de gemeente zich tot het Rijk wendt 
met het verzoek om aanvulling van het Wmo-budget, zodat zij aan de toegenomen vraag kan voldoen. Het 
pleidooi voor financiële compensatie van het Rijk ondersteunen wij volmondig, ook via onze landelijke 
belangenorganisatie Ieder(in). Het is te betreuren dat het Rijk nog geen concrete toezegging heeft gedaan 
over deze compensatie, maar dat mag niet worden afgewenteld op Amsterdammers die nu ondersteuning 
nodig hebben.  
 
Dit najaar verschijnt de landelijke monitor die de effecten van het abonnementstarief voor alle gemeenten in 
kaart brengt. Naar verwachting zal de monitor het verzoek om compensatie van gemeenten onderbouwen, 
en zal de minister zich hierover duidelijk moeten uitspreken.  
 
Wij verzoeken u met klem om geen maatregelen te nemen die mensen met een zorgvraag meerdere 
maanden op een wachtlijst plaatst. Inwoners die de ondersteuning van de gemeente hard nodig hebben, 
mogen niet de dupe worden van discussies tussen Rijk en gemeenten over verantwoordelijkheden en 
middelen.   
 

Hoogachtend, 

 

 

Deborah Lauria 

directeur 


